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“Karizma sv.
Josemarije je blago
koje može uljepšati
svijet”

Isabel Sánchez je glavna tajnica
Savjeta, ženskog vijeća koji
pomaže Prelatu u vođenju
Prelature. U ovom intervjuu
ona opisuje izborni proces koji
se zaključuje imenovanjem
Prelata.

27.01.2017.

Lucía Bassani



O čemu razmišljate ovih dana?

Zasigurno nam je biskup Javier
Echevarría, koji je danas i dalje
prisutan, dao odličan primjer kako
na sebe preuzeti odgovornost za
upravljanje i formaciju u Opusu Dei,
velikodušno i s duhom služenja.
Imala sam radost raditi s don
Javierom zadnjih 18 godina, a na još
bliži način zadnjih šest. Njegova
bogata i svestrana osobnost me je od
početka impresionirala. Bio je čovjek
duboke molitve, prijatelj Boga.

"Opus dei je jednostavno djelić
crkve, elemenat apostolskog
dinamizma u srcu univerzalne
crkve."

Jedna je činjenica ostavila poseban
utisak na mene. Prelat je bio vrlo
odlučna osoba koja se energično
borila, netko za koga „ne“ nije nikada
značilo da su mu vrata zauvijek
zatvorena. Uvijek se trudio otkrivati
kako činiti dobro na nove načine. Taj

https://opusdei.org/en-us/tag/javier-echevarria/
https://opusdei.org/en-us/tag/javier-echevarria/


je aspekt njegove osobnosti bio
posebno vidljiv u posljednjim satima
njegovog života, u bolnici gdje je
proveo svoj posljednji tjedan i gdje
sam ja imala toliku sreću vidjeti ga
dva dana prije njegove smrti. To je
bila još jedna prilika da shvatim kako
možemo ljubiti sve do kraja. Dok
molimo za njegovu dušu, sigurna
sam da će on nastaviti biti vrlo
prisutan među nama ovih dana, kao
otac i zaštitnik, i kao netko koji nam
daje obnovljenu snagu i koji nas s
ljubavlju prati iz raja.

Kako se odvija izbor novog
Prelata?

Proces započinje glasanjem na
plenarnom sastanku Središnjeg
Vijeća, koje će predstaviti imena
kandidata za koje smatra da su
najprikladniji za nastavljanje
zaduženja Prelata. Nakon toga, ime
za koje je glasalo najviše izbornika
mora potvrditi Papa. To je sasvim



prirodno, s obzirom da je Opus Dei
samo djelić Crkve, elemenat
apostolskog dinamizma u srcu
univerzalne Crkve.

Taj će novi Prelat tada sazvati i
zasjedati dvama generalnim
kongresima, ujedinjujući veliki broj
sudionika (gotovo 300 ljudi), koji
predstavljaju zemlje gdje apostolski
posao Prelature trenutno djeluje. Oni
će ocijeniti što je sve bilo učinjeno od
vremena prethodnog kongresa i
predložiti planove djelovanja za
slijedećih osam godina. Mislim da će
raznolikost kultura i rasa sudionika
uvelike obogatiti te sastanke.

S vašeg stajališta, koje će biti ideje
vodilje na tom Kongresu?

Od početka Opusa Dei, sa svetim
Josemariom i kasnije blaženim
Alvarom i biskupom Echevarriom,
put za slijediti je bio taj da se služi
Crkvi u njenim potrebama,
htijenjima i nadama. Opus Dei će



nastojati odgovoriti izazovima
evangelizacije koju Papa i biskupi
predlažu cijeloj Crkvi.

"OPUS DEI će nastojati odgovoriti
izazovima evangelizacije koju
papa i biskupi predlažu cijeloj
crkvi"

Kongres će predložiti neke smjernice
kako učiniti Krista prisutnijim u
današnjem društvu. Cilj je
djelotvornije širenje Kristove poruke
i tako pridonijeti sijanju mira,
vrednovanju ljudskog života u svim
svojim pojavama i oblicima, poticati
skladan razvoj između različitih
hemisfera… kao što vidite, bavimo se
tako širokim obzorom da se samo
općenite smjernice mogu ponuditi,
koje će se u svakom mjestu
specificirati u skladu s lokalnim
potrebama. To je na svakome od
vjernika Prelature da pretvara te
velike snove u mala ali ustrajna djela



svakoga dana, jer je to zapravo ono
što mijenja svijet, uz pomoć milosti.

Ali, nije li to malo nerealistično, s
obzirom na današnju široko
rasprostranjenu dekristijanizaciju
i manjak vjere?

To je zasigurno lijepi izazov. Ali mi
kršćani znamo da, s Kristom na našoj
strani, nemogući snovi postaju
stvarnost. On od nas traži da
koristimo sva sredstva, ali on je taj
koji stvara rod, potpuno izvan
proporcija našeg truda.

"Kršćani znaju da, s Kristom na
našoj strani, nemogući snovi
postaju stvarnost"

Papa Franjo nas je zamolio da idemo
na periferije i da se otvorimo Božjem
milosrđu. U Opusu Dei nastojimo to
staviti u praksu sukladno našoj
karizmi: kroz dnevni rad, usred
obitelji, među prijateljima i
kolegama, nastojeći unatoč osobnih



slabosti svakim danom biti bolja
osoba, služiti drugima, sa stavom koji
može učiniti pozitivan utjecaj na
našu okolinu. I to činimo u ovom
našem svijetu koji je Bog stvorio, za
nas da u njemu živimo i budemo
sretni. Kad netko otkrije smisao
života u svjetlu vjere, sve se mijenja,
pa čak i najteže situacije postaju
podnošljive.

Isabel Sánchez s Biskupom Javierom
Echevarría i Msgr. Fernandom
Ocáriz.

Što znači da Opus Dei računa na
ispunjavanje tog nastojanja?

Sveti Josemaria je znao govoriti da
smo "Opus Dei ti i ja." Dobro koje
možemo napraviti ovisi o životu
svake osobe u Prelaturi. Jasno, prvo
sredstvo koje imamo je molitva.
Samo ako smo neprestano u doticaju
s Bogom biti ćemo sposobni ispravno
ocijeniti uzburkana mora ovoga
svijeta. Bez molitve ništa dobroga
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neće potrajati, ništa vrijednoga se
neće održati.

Drugo sredstvo koje imamo je
samosvladavanje: vladanje samim
sobom kako bi bili sposobni dati se
Bogu i drugim, tako da možemo
služiti drugima bez podlijeganja
trenutnim osjećajima, bez
podlijeganja stalnim pritiscima
materijalnog bogatstva. Ta dnevna
borba u svladavanju svoje osobne
slobode dio je je onoga što Kršćani
zovu „mrtvljenje“: činiti se
slobodnim od onog što nas pritišće
dolje i zavarava, kako bi se Bogu i
drugima mogli ponuditi bolje, jače i s
više ljubavi.

"Među bogatstvima koja su
sadržana u porukama sv.
Josemarije leži kršćanska istina
koja je i dan danas na neki način
novost: radikalna jednakost
muškaraca i žena."



Konačno, moramo otvoriti svoja srca
Božjoj nježnosti koju nam nudi u
sakramentima, posebice u euharistiji
i ispovjedi. Tada dolazi inicijativa i
kreativnost svakoga ponaosob,
suradnja s drugima, društvena
odgovornost koja nas vodi da duboko
zaoremo i tražimo rješenja koja su
ljudskija i više kršćanska,
odgovarajući na izazove svijeta koji
je pun i groznih situacija ali i onih
prekrasnih mogućnosti.

Kako će novo Centralno vijeće
raditi s novim Prelatom?

Karizma koju je dobio sv. Josemaria
je poput blaga prepunog dragulja
predodređenih da ukrašuju,
obogaćuju i uljepšavaju svijet u
kojem živimo. Među bogatstvima
koja su sadržana u poruci sv.
Josemarije Kršćanska istina koja je i
danas na neki način nova: radikalna
jednakost muškaraca i žena. Dok
uzimamo njihovu različitost kao



početnu točku, to se odnosi na
uvjerenje, ne samu teoriji već i na
stvaran i praktičan način, da su žene
pozvane značajno pridonijeti Crkvi,
društvu, kulturi, znanosti, obitelji i
svim sferama ljudskog znanja i
života.

Pronalaziti načine kako istaknuti tu
poruku, pomažući svakoj od žena da
pronađe gdje i kako ostaviti svoj
osobni znak u svijetu oko sebe, kako
ga učiniti ljudskijim i učiniti ga
izvorom dobrote, biti će mjesto gdje
će se novi Prelat posebno oslanjati na
savjete tog organa upravljanja.

Sve to podrazumijeva vrlo
ohrabrujući pejzaž, i mislim da će se
novi Prelat usredotočiti na ovaj
način: poput čudesnog izazova. I ne
dvojim da će novo Središnje vijeće
učiniti sve što bude u njihovoj
mogućnosti kako bi ga slijedilo i dalo
mu svoju potpunu podršku.



Osim toga, biti će velika radost
nastaviti slijediti papu Franju, i
zajedno s velikim brojem drugih
institucija unutar Crkve, obznanjivati
poruku Evanđelja u svim
okruženjima, živeći u zajedništvu sa
svima, s poštovanjem, s duhom
služenja, pomoću našeg časnog
ljudskog rada.
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